



QK2305129

双月刊

第35卷

总第208期

中 外
法 学

4
2023

PEKING UNIVERSITY LAW JOURNAL

中国加入CPTPP谈判中的服务
贸易重点问题

石静霞

中国宪法学自主知识体系的
历史构建

韩大元

法不溯及既往的公法意义

王天华

轻罪立法的实践悖论与法理反思

何荣功

论反不正当竞争法的一般分析框架

宋亚辉

专门管辖制度研究

周翠

北京大学 主办



〔特 稿〕

- 中国加入CPTPP谈判中的服务贸易重点问题 石静霞 / 845

〔学科反思〕

- 中国宪法学自主知识体系的历史建构 韩大元、姜秉曦 / 865
刚性—柔性宪法概念在中国的传播 胡晓进 / 886

〔代表作〕

- 技术避风港的实践及法理反思 沈伟伟 / 906

〔专 论〕

- 法不溯及既往的公法意义 王天华 / 923
轻罪立法的实践悖论与法理反思 何荣功 / 943
论反不正当竞争法的一般分析框架 宋亚辉 / 963
专门管辖制度研究 周翠 / 983
论绑架罪的基本构造 李世阳 / 1003
政策出罪的法理表述与完善逻辑 孙道萃 / 1022
作品类型限定表达范围之反思与超越 朱冬 / 1043

〔青 年〕

“王权至尊”的《旧约》叙事

- 以亨利八世时期政教理论为中心 王凯 / 1062
走出虚拟世界：元宇宙热的批判性解释 邱遥堃 / 1080
错配的钥匙
再论不动产登记争议的行政诉讼 王敏 / 1100

PEKING UNIVERSITY LAW JOURNAL

Vol.35. No.4, 2023 (General No.208)

Feature

- The Key Issues on Services Trade Negotiation in China's Membership Application
to the CPTPP Shi Jingxia / 845

Critiques

- Historical Development of China's Autonomous Constitutional Law
Knowledge System Han Dayuan, Jiang Bingxi / 865
- On the Dissemination of the Concept of Rigid and Flexible Constitution in
Modern China Hu Xiaojin / 886

Representative Works

- Practices and Reflections of Technology Safe Harbor Shen Weiwei / 906

Articles

- The Meaning of Non-retroactivity in Public Law Wang Tianhua / 923
- Practical Paradox and Jurisprudential Reflection of Minor Crimes
Legislation He Ronggong / 943
- On the General Analytical Framework of Competition Law Song Yahui / 963
- On Special Jurisdiction Zhou Cui / 983
- Basic Structure of the Crime of Kidnapping Li Shiyang / 1003
- Theory and Improvement of Policy Decriminalization Sun Daocui / 1022
- Reflection on and Transcendence of the Limitation of the Scope of Expression
by the Category of a Work Zhu Dong / 1043

Early Stage Researchers

- Interpretation of Royal Supremacy by the Old Testament
Based on the Theory of
Church-State Relations in Henry VIII Wang Kai / 1062
- Out of the Virtual World: A Critical Explanation for the Metaverse Craze Qiu Yaokun / 1080
- Reconsidering Administrative Litigation in Real Estate Registration
Disputes Wang Min / 1100

中外法学



ISSN 1002-4875
CN 11-2447/D

本刊代号2—204
定价：60.00元

ISSN 1002-4875



9 771002 487229